
 

Obrazloženje 

 

 

Sektor gospodarenja biorazgradivim otpadom grada Zagreba u posljednjih dvadeset 

mjeseci ne doživljava nikakve ozbiljne promjene, što je u velikoj suprotnosti s nasušnom 

potrebom da se baš u tom području načine brze i značajne promjene na bolje.  

 

Suprotno očekivanjima, nova gradska uprava nije krenula s analizom stanja, 

usporedbom raspoloživih opcija te hitnom realizacijom izabrane varijante nego se sektorom 

upravlja bez ideje i hrabrosti, uz neodlučnost i nepovjerenje, uz brojne zastoje opravdavajući 

sve teškoćama i preprekama.  

 

Tako ni zatečeni projekt obrade biorazgradivog otpada u Novskoj nije analiziran niti 

mu je suprotstavljena praktična i dostupnija opcija kompostiranja u Zagrebu.  

 

I dok odluke na strateškoj planskoj razini nema, Zagreb je zadesio dosada rijetko viđen 

praktični, operativni problem s biorazgradivim otpadom. Prekapacitirano otvoreno kompostište 

uz Jakuševec, kontaminacija kao učestala kvalifikacija odvojeno prikupljenog biootpada, 

preusmjeravanje na odlagalište te posljedični smrad koji epizodalno pokriva sve veće dijelove 

Zagreba. U tom pogledu, stupanje na snagu nove Odluke1 o načinu prikupljanja komunalnog 

otpada učinilo je stvari još gorima.  

 

S obzirom da su štete od nečinjenja velike te da se i dalje ne nazire nikakav zaokret u 

tom pogledu, Klub zastupnika Domovinskog pokreta u Gradskoj skupštini Grada Zagreba 

pripremio je dokument - Analizu kojim obrazlaže važnost ove teme te traži od gradonačelnika 

i nove gradske uprave izjašnjavanje u što je moguće kraćem roku. 

 

Donošenje ovog zaključka ne proizvodi fiskalne učinke, te za njegovo donošenje nije 

potrebno priložiti obrazac IPFU. 

 

 

 


